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REVISTA PRESEI 

 

 

 Cum a arătat protestul din Capitală la care organizatorii doreau să umple 

Piața Universității, într-o „bătălie finală pentru libertate” / Au participat 

câteva sute de persoane, protestul s-a spart înainte ca manifestanții să se 

reîntoarcă în Piața Victoriei 

Câteva sute de persoane au participat, sâmbătă seara, la un protest în Capitală, pe 

care organizatorii l-au prezentat ca fiind „ziua decisivă, bătălia finală pentru 

libertate” și la care au chemat participanți din toată țara, s-au plimbat pe traseul 

Piața Universității-Piața Victoriei-Palatul Parlamentul și s-au despărțit după ce nu 

s-au înțeles asupra locului în care să continue să strige „Jos pandemia”. 

În jurul orei 22.00, mai devreme decât în alte seri, cel de-al șaptelea protest 

antirestricții din București se încheia în fața Palatului Parlamentului, participanții 

nereușind să se pună de acord dacă să meargă la Palatul Cotroceni sau să se 

întoarcă în Piața Victoriei. Au plecat, până la urmă, spre casele lor. 

Dan Chitic, personaj promovat de Sputnik, a încercat să anime cele aproximativ 

400 de persoane aflate în Piața Universității, înainte de a porni în marș spre Piața 

Victoriei 

Lideul AUR, George Simion, a mers în coloană, încercând să mobilizeze 

mulțimea. „Suntem toată România aici”, a spus la un moment dat Simion din 

mijlocul celor aproximativ 800 de persoane care s-au strâns la protest. Liderul 

AUR a avut și o explicație pentru numărul redus de participanți. 

„Pentru libertate au ieșit, în ciuda amenințărilor, în ciuda interdicțiilor, în ciuda 

știrilor false și a presei care relata că aici sunt niște bombardieri”, a spus Simion, 

cerându-le participanților să distribuie ceea ce spune, „să ajungă la toți românii de 

peste hotare”. 
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Protestatarii au scandat „Libertate”, „Jos pandemia”, Jos masca” şi „Jos cu 

teroriştii” și aveau pancarte pe care scria „Nu vrem aer cu porţia” și „Era 

sclavagismului modern”. 

Jandarmeria Capitalei a mulțumit protestatarilor că nu au fost incidente, dar a 

anunțat că vor fi aplicate sancțiuni contravenționale, pentru că la manifestație a 

depășit numărul maxim de 100 de participanți. 

Protestatarii au fost chemați în Piața Universității și Piața Victoriei prin intermediul 

mai multor evenimente create pe rețelele de socializare, Facebook, Instagram și 

TikTok. 

„Așa nu se mai poate -România vine la București sâmbătă. Pe 3 Aprilie e timpul să 

ne ridicăm! Este imperios necesar ca pe 3 Aprilie să ieșim în stradă, să umplem 

Piața Universității și să cerem cu toții, într-un glas: STOP Restricțiilor, Minciunii 

și Austerității!”, este descrierea unui eveniment prezentat pe Facebook pentru a 

mobiliza participanții. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Miting auto pentru susţinerea Autostrăzilor Moldovei, pe 10 aprilie. 

Realitatea cruntă: România are 914 kilometri de autostradă şi doar 17 

kilometri sunt în Moldova 

Un miting auto pentru „susţinerea” Autostrăzilor Moldovei este programat pentru 

sâmbătă, 10 aprili e, la Cristeşti, în judeţul Iaşi. Locaţia, simbolic aleasă, este la 

intersecţia Autostrăzii A7 – „Autostrada Moldovei” cu A8 – „Autostrada 

Unirii”, primul drum de mare viteză cu Lege în Parlament. 

Organizatorul mitingului auto este asociaţia civică Împreună pentru Moldova (n.r. 

Împreună pentru Moldova este şi partid politic), iar motivul mitingului este 

includerea unor tronsoane din A7 şi A8 la finanţare prin PNRR – Planul Naţional 

de Redresare şi Rezilienţă, a explicat într-o postare pe reţelele de socializare, 

Cătălin Urtoi, vicepreşedintele Asociaţiei ÎpM şi fost consilier onorific al 

ministrului Transporturilor, în mandatul ministrului Lucian Bode. 
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Dacă pentru Autostrada A7 Ploieşti – Buzău – Bacău – Paşcani finanţarea prin 

PNRR are şanse destul de mari pentru că cel puţin primele două tronsoane pot fi 

scoase la licitaţie pentru execuţie până la sfârşitul anului şi chiar ministrul 

Proiectelor Europene Cristian Ghinea a confirmat pentru Economedia că este 

proiect prioritar, pentru A8 situaţia este ceva mai complicată.  Documentul oficial 

prezentat în Guvern pe 19 martie se referă la „anumite secţiuni”, cel mai probabil 

fiind vorba despre capetele Târgu Mureş – Miercurea Nirajului şi Târgu Neamţ – 

Moţca, unde documentaţiile tehnice sunt mai avansate şi ar putea fi lansată licitaţia 

pentru execuţie. 

Pe lângă susţinerea pentru Autostradă, mitingul este şi un protest faţă de 

întârzierea proiectului A8 

Dincolo de susţinerea pentru dezvoltarea infrastructurii de transport din Moldova, 

acţiunea din 10 aprilie este şi un nou semnal de alarmă faţă de întârzierile repetate: 

reactualizarea documentaţiei tehnice pentru secţiunea Târgu Mureş – Târgu Neamţ 

în lungime de 200 km este la doar 52% , iar ultimul termen asumat, luna iulie, cel 

mai probabil nu poate fi respectat. Pentru segmentul Târgu Neamţ – Iaşi – Ungheni 

de 100 km contractul pentru documentaţia tehnică poate fi semnat luna aceasta cu 

termen 12 luni pentru Studiul de Fezabilitate şi 5 luni Proiect Tehnic. 

Autostrada A8 Târgu Mureş – Iaşi – Ungheni sau (şi) Autostrada 13 Braşov – 

Bacău ? 

Este o întrebare care a creat conflicte între susţinătorii celor două mari proiecte de 

infrastructură rutieră. Cel puţin teoretic, ambele autostrăzi ar trebui să „meargă” în 

paralel, din moment ce pentru ambele proiecte se lucrează la documentaţia tehnică. 

Doar că orizontul pentru ca Moldova să fie legată de Transilvania printr-o 

autostradă completă este destul de îndepărtat, posibil de-abia în 2030. Chiar 

ministrul Transporturilor, Cătălin Drulă, explica într-un interviu că proiectul A8 

este chiar mai dificil decât Autostrada A1 Sibiu- Piteşti. 

România are 914 kilometri de autostradă şi doar 17 km sunt în Moldova! 

„Moldova nu mai crede în promisiuni, Moldova vrea fapte!” scrie organizatorul cu 

referire directă la o realitate cruntă: din cei 914 kilometri ai reţelei de autostrăzi din 

România, doar 17 kilometri sunt în Moldova (centura Bacău, parte din A7, 

https://economedia.ro/exclusiv-autostrada-a7-care-leaga-moldova-de-bucuresti-si-metroul-din-cluj-vor-fi-finantate-prin-pnrr-si-trebuie-terminate-pana-in-2026-interviu-video-cu-ministrul-cristian-ghinea.html#.YGneI-gzbIU
https://economedia.ro/exclusiv-autostrada-a7-care-leaga-moldova-de-bucuresti-si-metroul-din-cluj-vor-fi-finantate-prin-pnrr-si-trebuie-terminate-pana-in-2026-interviu-video-cu-ministrul-cristian-ghinea.html#.YGneI-gzbIU
https://economedia.ro/exclusiv-autostrada-a7-care-leaga-moldova-de-bucuresti-si-metroul-din-cluj-vor-fi-finantate-prin-pnrr-si-trebuie-terminate-pana-in-2026-interviu-video-cu-ministrul-cristian-ghinea.html#.YGneI-gzbIU
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deschisă în decembrie 2020). Aşadar, ce pot face asociaţiile din Moldova şi 

cetăţenii simpli care au nevoie de infrastructură ca de aer? Probabil nu mai mult 

decât de a pune presiune pe Compania de Drumuri şi Ministerul Transporturilor să 

gestioneze foarte bine proiectele. Ce înseamnă pentru această regiune lipsa 

autostrăzilor o spun tot organizatorii mitingului – protest: „La acest miting vor lua 

parte oameni de afaceri care împreună conduc firme de mai multe miliarde de lei, 

cetățeni care s-au săturat să trăiască în subdezvoltare și să le fie refuzată orice 

șansă de a crește economic, oameni din alte regiuni care doresc o Românie 

echitabil dezvoltată”, arată Asociaţia Împreună pentru A8. 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 Ministerul Sănătății ia măsuri noi în gestionarea pandemiei: Implicare mai 

puternică a spitalelor MAI și SRI, redirecționarea urgențelor non-COVID 

către spitale de boli cronice, suplimentarea paturilor ATI în unități 

neimplicate până acum/ Toate forțele, concentrate în tratarea pacienților 

COVID-19 

Ministrul Sănătății, Vlad Voiculescu, a transmis, duminică după-amiază, după o 

ședință de lucru împreună cu secretarii de stat și managerii spitalelor din București, 

o serie de măsuri luate în contextul creșterii numărului de infectări, de pacienți 

internați în spitale și de pacienți în stare gravă care au nevoie de locuri la ATI. 

Principala măsură o reprezintă suplimentarea paturilor de Terapie Intensivă în 

spitalele la care Ministerul Sănătății nu a apelat până acum, cum ar fi Fundeni, 

Institutul Oncologic, Colțea, Gerota, Colentina ș.a. 

O altă măsură este reducerea presiunii de pe unitățile de primiri urgențe prin 

redirecționarea cazurilor care necesită intervenții rapide către spitalele care nu au 

oferit până acum servicii de urgență. De asemenea, Voiculescu a transmis că 

solicită o implicare mai mare a spitalelor Ministerului Afacerilor de Interne și ale 

Serviciului Român de Informații. 

Ministrul Sănătății a vorbit, de asemenea, de posibilitatea amânării anumitor 

operații, transmițând că ”toate eforturile trebuie concentrate spre tratarea 

pacienților COVID-19”. 
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Vlad Voiculescu a vorbit despre ”familii întregi” care sunt internate în spital la 

foarte scurtă vreme de la infectarea primului membru al familiei. Ministrul a 

menționat și cele două noi recorduri negative înregistrate duminică: numărul 

pacienților internați cu COVID-19 și al celor internați în stare gravă la ATI. 

Voiculescu a subliniat în mai multe rânduri ”nevoia de solidaritate” a populației cu 

sistemul și cadrele medicale, spunând că uneori ”salvarea este colectivă”. Ministrul 

a mai transmis oamenilor să raporteze autoritățile sau medicul de familie dacă află 

că sunt infectați cu COVID-19, dacă simt că nu pot respira sau au alte simptome 

specifice. 

Principalele declarații: 

 Îmi pare rău că și aceste sărbători sunt sub auspiciul pandemiei. 

 Am fost impresionat de imaginile de la Miercurea Ciuc, cu credincioșii care 

sărbătoresc Paștele, în același timp arată solidaritate și responsabilitate. Îi 

felicit pe cei care au organizat și participat. 

 Nu suntem singurii care ne confruntăm cu pandemia și soluțiile peste tot în 

lume sunt mai mult sau mai puțin similare și sunt colective, nu sunt 

individuale. De multe ori salvarea este colectivă. 

 Avem două noi recorduri care nu ne bucură: cel mai mare număr de pacienți 

internați cu COVID-19 și cel mai mare număr de pacienți internați la ATI 

(1456). 

 Va fi nevoie de un nou efort personal al fiecăruia dintre noi pentru a ne 

regăsi cu bine la ieșirea din pandemie, o luminiță pe care deja o vedem. 

 Prioritățile sunt cât se poate de clare și mi-ar plăcea să le reiterez pentru că 

în spațiul public există foarte mult zgomot și părereri, care este bine să existe 

dacă nu uităm esențialul: Prioritatea zero este salvarea de vieți. Altă 

prioritate este limitarea problemelor socio-economice care derivă din această 

situație. 
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 Cred că e un moment important de solidaritate pentru noi toți. O mobilizare 

dificilă și greu de îndurat este necesară. Valul 3 nu ar trebui să îl judecăm 

doar prin prisma cifrelor zilnice, vine peste valurile anterioare care au lăsat 

un număr de pacienți în ATI. Vine cu noi pacienți care suplimentează 

numărul deja mare de infectări în secții deja ocupate. 

 Vedem familii întregi internate în spital la puțin timp de la infectarea 

primului membru. 

 Vedem apariția acestor forme la pacienți fără comorbidități. Inițial știam că 

acest virus face rău oamenilor care aveau deja comorbidități. Acum vedem 

persoane sănătăoase și copii. Doi copii sunt intubați. 

 Prioritățile Ministerului Sănătății: 

S-a vorbit des despre locurile la ATI. Aș vrea să subliniez că transportul pacienților 

pe distanțe mari este riscant și nu este o soluție pe care să o aplicăm paușal, ci doar 

acolo unde nu există alternative. Sunt trei măsuri asupra cărora ne-am concentrat: 

1. Am mers către spitale la care ne-ar fi plăcut să nu trebuiască să apelăm 

pentru astăzi, pentru suplimentarea paturilor. Am mers la Spitalul Fundeni, 

avem acolo un număr de 70 de paturi cu oxigen și 14 paturi de ATI. 

Institutul Oncologic București – 5 paturi ATI și 5 paturi terapie acută 

(Spitalul Coletina, Spitalul Gerota, Spitalul Colțea, alte spitale unde vor fi 

suplimentate paturile pentru tratarea pacienților COVID-19 care au nevoie 

de ATI, n.red.). De asemenea, avem o creștere a numărului de paturi în 

unități mobile, precum Nasta, Victor Babeș. Și vorbim de asemenea o 

creștere a paturilor la Spitalul Pantelimon. Aceasta este prima măsură pe 

care am luat-o în ultimele 48 de ore. 

2. Regândirea și optimizarea fluxurilor medicale prin: 1. Reducerea presiunilor 

de pe UPU. Vom încerca lărgirea centrelor de evaluare și deschiderea altora 

pentru forme non-severe (Monza, Caraiman etc), 2. Redirecționarea 

urgențelor de patologie non-COVID către alte spitale care nu au oferit 

servicii de urgențe, cu alte cuvinte spitalele pentru boli cronice. Solicităm un 

efort din partea acestor spitale pentru ortopedie, ORL, Chirurgie etc.  
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Ne uităm la București dar nu numai. Solicităm de asemenea o implicare mai 

puternică a spitalelor MAI, SRI. O bună parte dintre ei s-au implicat deja cât 

se poate de serios în gestionarea pandemiei. 

3. Concentrarea tuturor forțelor în perioada următoare pe ceea ce este exigența 

momentului: îngrijiarea pacienților de COVID-19. Ar putea să însemne 

amânarea anumitor operații. Anumite resurse umane vor fi concentrate spre 

tratarea pacienților COVID-19. Evident că toate vin cu un cost. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Ministrul Cîmpeanu: În 8 săptămâni de cursuri au fost folosite sub 2% din 

testele antigen rapide la dispoziţie în şcoli 

Ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu, a declarat că în cele opt săptămâni de şcoală 

(începând din 8 februarie), au fost folosite mai puţin de 2% din numărul total de 

teste antigen rapide puse la dispoziţie pentru testarea în şcoli, ceea ce reprezintă un 

"un insucces major". 

 

"Două au fost cauzele acestui insucces major: 1. Lipsa de personal medical sau 

indisponibilitatea acestuia pentru administrarea testelor antigen rapide.2. Acest tip 

de teste sunt considerate de foarte mulţi părinţi ca fiind "invazive"/ traumatizante 

pentru copii, mai ales pentru cei de vârstă mică. Drept urmare, părinţii nu şi-au dat 

acordul pentru testarea în acest fel. Soluţia este utilizarea unor teste non-invazive 

care înlătură cele două neajunsuri (nevoia de administrare de către personal 

medical şi reticenţa părinţilor cu privire la exprimarea acordului absolut necesar 

pentru elevii minori). Testele antigen rapide rămase (peste 1 milion) ar putea fi 

redirecţionate pentru testarea adulţilor", a scris pe Facebook ministrul 

Cîmpeanu. 

 

El adaugă că "achiziţia acestor teste non-invazive trebuie făcută de entităţi cu 

competenţă în domeniul medical", deoarece Ministerul Educaţiei nu are 

competenţe şi atribuţii pentru achiziţia niciunui tip de test medical. 

 

 

https://www.facebook.com/SorinMCimpeanu/posts/1628944387294074
https://www.facebook.com/SorinMCimpeanu/posts/1628944387294074
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"De aceea, mizăm foarte mult pe sprijinul Ministerului Sănătăţii (ca autoritate 

guvernamentală în domeniul sănătăţii) pentru implicare în vederea asigurării unei 

protecţii sanitare corespunzătoare în şcolile din România", subliniază ministrul 

Educaţiei. 

 

Potrivit acestuia, Ministerul Educaţiei va "putea propune, la finalul lunii mai - 

începutul lunii iunie, reluarea cursurilor cu prezenţă fizică pentru toate şcolile (fără 

scenarii diferenţiate!)", numai dacă vor fi întrunite simultan patru condiţii. 

 

Conform postării ministrului Cîmpeanu, cele patru măsuri sunt: "1. Respectarea 

regulilor de protecţie sanitară în şcoli. Aceste reguli se respectă mai riguros în şcoli 

decât în cele mai multe locaţii (purtare mască de protecţie, respectare reguli de 

igiena, distanţare adecvată, aerisire spaţii); 

 

2. Susţinerea continuării campaniei de vaccinare a personalului din învăţământ. În 

acest moment, personalul din învăţământ este cea mai numeroasă categorie socio-

profesională din perspectiva numărului de persoane vaccinate - echivalent deja cu 

aproape 50% din totalul celor 350.000 de angajaţi din sistemul naţional de 

învăţământ. 

 

3. Testele non-invazive să fie disponibile în şcoli în data de 4 mai, la revenirea din 

vacanţă/reluarea cursurilor conform scenariilor verde/galben/roşu pentru toţi elevii 

(cu excepţia claselor terminale care vor reveni la şcoală în data de 10 mai); 

 

4. Confirmarea ipotezei specialiştilor epidemiologi cu privire la trendul descendent 

al ratei de infectare în luna mai". 

 

Ministrul Sănătăţii, Vlad Voiculescu, a declarat luni, 29 martie, că testele din 

salivă pentru şcoli trebuie achiziţionate de Ministerul Educaţiei. 

 

"Testele din salivă sunt foarte uşor de folosit, sunt deja aprobate în România. 

ANMDR a aprobat mai multe teste în România. Achiziţia, dacă vorbim de şcoli, 

trebuie făcută de către Ministerul Educaţiei. Ministerul Sănătăţii nu are, conform 

legii, nici această atribuţie, nici această responsabilitate de a face achiziţii pentru 

şcoli", a spus Voiculescu la Parlament. 
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El a subliniat că aceste teste din salivă nu au precizia testelor antigen, dar a punctat 

că sunt un "filtru". 

 

"Sunt un filtru. Sunt mult mai puţin invazive, dar sunt un filtru care este de folos, a 

explicat ministrul Sănătăţii. 

 

Întrebat dacă testele din salivă ar putea fi achiziţionate până la sfârşitul lunii iunie, 

când se termină anul şcolar, el a răspuns: "În principiu, achiziţia poate să meargă 

relativ repede. Cred că într-o lună de zile se pot organiza lucrurile în aşa fel încât 

să existe aceste teste".  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Klaus Iohannis a semnat: Legea care permite angajatorilor să reducă 

programul salariaţilor cu 80% intră în vigoare 

Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat vineri legea care modifică o OUG şi care 

prevede că pe durata stării de urgenţă, de alertă sau asediu, precum şi pe o perioadă 

de până la 3 luni de la data încetării ultimei perioade în care a fost instituită starea 

de urgenţă, de alertă sau asediu, angajatorii au posibilitatea reducerii timpului de 

muncă al salariaţilor cu cel mult 80% din durata zilnică, săptămânală sau lunară, 

prevăzută în contractul individual de muncă. 

Pe 10 martie, Camera Deputaţilor a adoptat, decizional, proiectul de lege pentru 

aprobarea Ordonanţei de urgenţă a Guvernului 211/2020 privind prelungirea 

aplicării unor măsuri de protecţie socială adoptate în contextul răspândirii 

coronavirusului SARS-CoV-2, precum şi pentru modificarea Ordonanţei de 

urgenţă a Guvernului 132/2020 privind măsuri de sprijin destinate salariaţilor şi 

angajatorilor în contextul situaţiei epidemiologice determinate de răspândirea 

coronavirusului SARS-CoV-2, precum şi pentru stimularea creşterii ocupării forţei 

de muncă. 

„Art.1. - (1) Prin derogare de la prevederile art.112 alin. (1) din Legea nr. 53/2003 

- Codul muncii, republicată, cu modificările şi completările ulterioare, în cazul  
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reducerii temporare a timpului de muncă, determinate de instituirea stării de 

urgenţă/alertă/asediu, în condiţiile legii, pe perioada stării de urgenţă/alertă/asediu, 

precum şi pe o perioadă de până la 3 luni de la data încetării ultimei perioade în 

care a fost instituită starea de urgenţă/alertă/asediu, angajatorii au posibilitatea 

reducerii timpului de muncă a salariaţilor cu cel mult 80% din durata zilnică, 

săptămânală sau lunară, prevăzută în contractul individual de muncă”, arată un 

amendament admis din raportul comisiei de muncă la proiectul de lege adoptat de 

Cameră. 

„S-a constatat că în perioada stării de alertă/urgenţă datorată epidemiei de COVID-

19, activităţile entităţilor economice, organizate în condiţiile legii, au fost reduse 

cu mai mult de 50%. Din această cauză, pentru a menţine totuşi contactul forţei de 

muncă cu angajatorii, precum şi faptul că alte state au flexibilizat această măsură 

chiar până la 100%, apreciem că este necesară extinderea măsurii de reducere a 

activităţii de la 50% până la cel mult 80%”, arată motivarea amendamentului. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Mii de locuri de muncă disponibile în România, anunță ANOFM. Spania 

caută 900 de muncitori agricoli 

La final de martie la nivel național erau înregistrate peste 12.000 de locuri de 

muncă vacante, potrivit datelor Agenției Naționale pentru Ocuparea Forței de 

Muncă (ANOFM). 

Mai precis, potrivit datelor furnizate de agenţii economici privind locurile de 

muncă vacante, în evidenţele ANOFM, sunt disponibile 12.506 locuri de muncă. 

Cele mai multe locuri de muncă sunt oferite pentru muncitori necalificați la 

asamblarea și montarea pieselor, lucrători comerciali, șoferi, vânzători, agenți de 

securitate. Din cele 12.506 locuri de muncă vacante declarate de angajatori la 

agențiile pentru ocuparea forței de muncă, 1.067 sunt destinate persoanelor cu 

studii superioare (inginer mecanic, medic, programator, inginer construcții 

civile/industriale și agricole, proiectant, consilier în administrația publică), 3.764 

pentru persoanele cu studii liceale sau postliceale (lucrător comercial, vânzător,  
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agent de vânzări, asistent medical, maistru mecanic). Există 4.217 de posturi pentru 

pentru persoanele cu studii profesionale (operator confecționer industrial 

îmbrăcaminte din țesături/tricotaje/materiale sintetice, confecționer articole din 

piele și înlocuitori, șofer autocamion, tapițer, sudor, agent securitate etc.). Restul 

locurilor de muncă – 6.058 – sunt destinate persoanelor fără studii sau cu studii 

primare/gimnaziale. 

De asemenea, angajatorii din Spaţiul Economic European oferă, prin intermediul 

reţelei EURES România, 1025 locuri de muncă vacante.  Cel mai mare angajator 

este Spania, care anunță că are 900 de locuri de muncă disponibile, pentru 

muncitori agricoli. Există locuri de muncă și în Spania, Norvegia, Olanda, Ilranda, 

Danemarca, Finlanda, Austria și Germania. 

La sfârşitul lunii februarie 2021, rata şomajului înregistrat la nivel naţional a fost 

de 3,35%, un nivel similar cu cel înregistrat în luna februarie a anului trecut, 

înainte ca pandemia să lovească și economia României. Șomerii fără studii si cei 

cu nivel de instruire primar au o pondere însemnată în totalul şomerilor înregistraţi 

în evidenţele Agenției Naționale pentru Ocuparea Forței de Muncă. 

Activitatea pe piața muncii este intensă în acest început de an. Aproape 1,9 

milioane de aplicări de joburi s-au înregistrat în primele 3 luni din 2021 pe 

platforma Bestjobs.eu, cu aproximativ 24% mai multe decât în perioada ianuarie-

martie 2020, a anunţat vineri compania. Numărul total de locuri de muncă 

disponibile de la începutul anului a fost de 66.000. 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 Lipsa de claritate a legislației privind tratamentul fiscal al tichetelor-cadou 

duce la concurență neloială pe criterii fiscale (Coaliția pentru Dezvoltarea 

României) 

Lipsa dialogului real pe teme importante pentru întregul mediu de afaceri, precum 

reglementarea viitoare clară a tratamentului fiscal al tichetelor cadou sau 

clarificarea facilităților aplicabile pentru educația timpurie, a ridicat nivelul de 

impredictibilitate în materie fiscală, într-o perioadă oricum dominată de 
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incertitudine și nesiguranță, se arată într-un comunicat al Coaliției pentru 

Dezvoltarea României. 

Experții CDR semnalează în continuare lipsa de claritate a legislației privind 

tratamentul fiscal al tichetelor-cadou și consideră că se impune o poziție tranșantă 

din partea autorităților fiscale asupra modului de impozitare a acestora. Aceste 

clarificări sunt necesare pentru o aplicare unitară în piață a fiscalității acestor 

instrumente de plată, eliminând concurența neloială, pe criterii fiscale, la care s-a 

ajuns în prezent. 

În ceea ce privește facilitățile fiscale pentru educație timpurie, mediul de afaceri a 

salutat măsura adoptată anul trecut de Parlamentul României și și-a manifestat 

interesul de a contribui la elaborarea normelor de aplicare, având în vedere că o 

parte din companii au acordat încă de la începutul anului 2021 aceste facilități 

angajaților. CDR consideră că măsura este benefică pentru creșterea nivelului de 

educație din România și pentru stimularea angajaților cu copii și consideră că, prin 

dialog, se pot găsi soluții alternative, în urma unei analize de impact transparente. 

Coaliția pentru Dezvoltarea României reiterează disponibilitatea și deschiderea 

către un dialog constructiv cu autoritățile, atât pe marginea subiectelor semnalate 

precum și în contextul mai larg al reformei ANAF și al efortului continuu de 

modernizare a cadrului fiscal. 

Coaliția pentru Dezvoltarea României (CDR) consideră că dialogul constant între 

autorități și mediul de afaceri este fundamental pentru elaborarea unor politici 

publice sustenabile și pentru asigurarea predictibilității și stabilității cadrului 

legislativ în general, inclusiv al celui fiscal. În materie de fiscalitate, CDR este 

deschisă la dialog cu Ministerul Finanțelor, Agenția Națională de Administrare 

Fiscală (ANAF), cu Guvernul și Parlamentul în general, pentru a identifica cele 

mai potrivite măsuri care să servească deopotrivă obiectivelor legate de echilibrul 

bugetar, cât și nevoii de a asigura un climat investițional atractiv, precum și pentru 

a clarifica teme fiscale importante și de actualitate. În prezent, un astfel de dialog 

este necesar pe subiecte precum reglementarea viitoare clară a tratamentului fiscal 

al tichetelor cadou sau clarificarea facilităților aplicabile pentru educația timpurie 

(a căror aplicabilitate a fost recent suspendată prin OUG nr. 19/2021). 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Modificări importante privind cartea de identitate: Poate fi eliberată și 

pentru copii de 0-14 ani, dacă părinții o cer / De acum vor exista 5 tipuri de 

acte de identitate 

În data de 29 martie 2021 s-a publicat Hotărârea nr. 295/2021 pentru aprobarea 

Normelor metodologice de aplicare a OG nr. 97/2005 privind evidenţa, domiciliul, 

reşedinţa şi actele de identitate ale cetăţenilor români, potrivit Asociației VeDem 

Just. 

Anul trecut au fost aduse mai multe modificări la legislaţia privind actele de 

identitate, prin Legea nr. 162/2020, care se pun în aplicare prin norme. Ele au fost 

impuse de adoptarea Regulamentului (UE) 2019/1.157 al Parlamentului European 

şi al Consiliului privind consolidarea securităţii cărţilor de identitate ale cetăţenilor 

Uniunii şi a documentelor de şedere eliberate cetăţenilor Uniunii şi membrilor de 

familie ai acestora care îşi exercită dreptul la liberă circulaţie, care se vor aplica de 

la 2 august 2021. 

Noutăţile cu privire la actele de identitate ale românilor sunt următoarele: 

1. Acte de identitate eliberate mai înainte de împlinirea vârstei de 14 ani. 

Obligatoriu, prima carte de identitate se eliberează la împlinirea vârstei de 14 ani, 

ca şi până acum. Opţional, se poate elibera carte de identitate simplă sau carte 

electronică de identitate oricând după naştere. 

Cererea pentru eliberarea actului de identitate trebuie să fie semnată de către ambii 

părinţi, prezenţi. Dacă este doar un singur părinte, are nevoie de declaraţie de la 

celălalt părinte eliberată la notar/consulat. Cererea va fi însoţită de următoarele 

documente: 

 certificatul de naştere, cu care se face dovada identităţii şi a cetăţeniei 

române, original şi copie; 

 actul de identitate al unuia dintre părinţi sau al reprezentantului legal, 

original, document cu care se realizează şi dovada adresei de domiciliu; în 

cazul în care părintele este cetăţean străin, dovada adresei de domiciliu se 

face cu permisul de şedere permanentă; 

https://vedemjust.ro/noi-buletine/
https://vedemjust.ro/noi-buletine/
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 certificatul de căsătorie al părinţilor ori certificatul de divorţ însoţit de 

acordul parental/hotărârea judecătorească de divorţ definitivă/irevocabilă, 

după caz, în situaţia în care părinţii sunt divorţaţi, original şi copie; 

 chitanţă de plată a 7 lei taxă, la CEC sau Poştă. 

2. Pentru minorul care se află într-un serviciu social destinat protecţiei speciale a 

copilului, separat temporar sau definitiv de părinţi: actul de identitate se eliberează, 

prin grija acestui serviciu, de către serviciul public comunitar de evidenţă a 

persoanelor din raza teritorială de competenţă. 

3. Apare cartea de mărimea unui permis şi cartea de identitate cu cip. De acum vor 

exista următoarele tipuri de acte de identitate: cartea de identitate, cartea de 

identitate simplă, cartea electronică de identitate, cartea de identitate provizorie şi 

buletinul de identitate. 

Cartea de identitate simplă conține date și informații, înscrise pe față și pe verso şi 

are formatul unui card. Cartea electronică de identitate va conține pe lângă, datele 

prevăzute pentru cartea de identitate simplă, și un cip. Fiecare poate alege ce fel de 

carte de identitate doreşte. 

Minorul sub 14 ani nu poate avea carte de identitate obişnuită, ci numai carte de 

identitate simpla sau carte electronică de identitate. Până la împlinirea vârstei de 12 

ani, minorului i se va elibera o carte electronică de identitate fără imaginile 

impresiunilor papilare. 

4. S-a modificat valabilitatea actelor de identitate. De acum, cartea de identitate se 

eliberează: 

 cu valabilitate de 4 ani, pentru persoanele cu vârsta cuprinsă între 14 şi 18 

ani; 

 cu valabilitate de 7 ani, pentru persoanele cu vârsta cuprinsă între 18 şi 25 de 

ani; 

 cu valabilitate de 10 ani, după împlinirea vârstei de 25 de ani; 

 cu valabilitate nelimitată, după împlinirea vârstei de 55 de ani. 
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Cartea de identitate simplă şi cartea electronică de identitate se eliberează: 

 cu valabilitate de 2 ani, pentru persoanele cu vârsta cuprinsă între 0 şi 14 ani; 

 cu valabilitate de 4 ani, pentru persoanele cu vârsta cuprinsă între 14 şi 18 

ani; 

 cu valabilitate de 10 ani, după împlinirea vârstei de 18 ani; 

 cu valabilitate nelimitată, după împlinirea vârstei de 60 de ani, pentru cartea 

de identitate simplă. 

Situațiile în care se eliberează Cartea de identitate provizorie, valabilă un an: 

 când solicitantul nu prezintă toate documentele necesare pentru eliberarea 

cărţii de identitate, a cărţii de identitate simple sau a cărţii electronice de 

identitate (cum ar fi: certificatul de naştere; certificatul de căsătorie; 

certificatul/hotărârea de divorţ; dovada adresei de domiciliu). 

 când, temporar, nu se poate realiza procedura preluării datelor biometrice; 

 în cazul cetăţenilor români cu domiciliul în străinătate, care locuiesc 

temporar în România; 

(material realizat de avocat Adoriana Ţerescu – voluntar VeDem Just) 

 

"Noua carte de identitate electronică, pe care cetățenii români o vor putea solicita 

începând cu luna august, va avea dimensiuni reduse faţă de actualul document și va 

conține elemente de securitate care vor asigura posesorilor garanția că identitatea 

nu le poate fi furată, iar instituțiilor publice sau private certitudinea că persoana 

care prezintă actul de identitate este titularul datelor de identificare înscrise pe 

acest document", a declarat pe 10 martie Lucian Bode, ministrul Afacerilor 

Interne. Vezi aici ce date va conține cartea electronică de identitate. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 

https://vedemjust.ro/
https://economie.hotnews.ro/stiri-telecom-24656675-guvernul-stabilit-date-vor-inscrise-cartea-electronica-identitate-romanii-vor-putea-solicita-din-luna-august-2021-spune-ministrul-bode.htm
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 Concursul pentru cele 14 posturi de judecător la Înalta Curte intră în linie 

dreaptă / Cine sunt candidații înscriși în selecția organizată de Secția pentru 

judecători a CSM, dominată de gruparea Savonea / Care e miza 

Concursul pentru cele 14 posturi de judecător la Înalta Curte de Casație și Justiție – 

organizat de Secția pentru judecători a CSM dominată de gruparea fostei 

președinte a Consiliului, Lia Savonea, a intrat în linie dreaptă. CSM a publicat 

listele cu repartizarea candidaților pentru susținerea interviului. 

Vezi aici repartizarea candidaților pentru susținerea interviului pentru cele 7 

posturi la Secția Penală. 

Vezi aici repartizarea candidaților pentru susținerea interviului pentru cele 5 

posturi la Secția Contencios Administrativ și Fiscal. 

Printre magistrații înscriși sunt nume controversate, precum Mihai Udroiu, Adina 

Cioflan, Laura Soane, Marius Cristian Epure, Vasile Bîcu, Alina Ghica sau Adina 

Ponea. 

Mihai Udroiu este judecător la Curtea de Apel Oradea. A fost consilier al șefei 

DIICOT, Alina Bica, condamnată definitiv la 4 ani de detenție pentru favorizarea 

infractorului și fugită în Italia. 

Udroiu însuşi a fost vizat de o acuzație de trafic de influenţă, potrivit unui 

document intern al DNA publicat de jurnalistul Robert Turceasu pe blogul lui, în 

decembrie 2014. 

Potrivit acestui document, Udroiu ar fi acceptat promisiunea primirii unei excursii 

în Dubai de la omul de afaceri Bogdan Buzăianu, cunoscut drept cel mai mare 

„băiat deştept” din Energie. Buzăianu voia de la DIICOT un document legat de 

dosarul Hidroelectrica pentru a-l folosi în procesul în care contestase decizia 

companiei de stat de a denunţa contractele cu aşa-zişii băieţi deştepţi din Energie. 

Judecătorul Mihai Udroiu este cel care a înclinat balanța în complet de divergență 

și a anulat condamnarea de 8 ani de închisoare pentru o presupusă mită de 4 

milioane de euro în cazul fostului președinte al CJ Bihor, Alexandru Kiss. 

Condamnarea a fost anulată din motive procedurale. Potrivit unor surse judiciare, 

https://www.csm1909.ro/ViewFile.ashx?guid=8252afe9-d584-4c49-abd9-c724d2ebb65e|InfoCSM
https://www.csm1909.ro/ViewFile.ashx?guid=9c80f942-7050-45fc-9d45-62e21917d734|InfoCSM
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acum, dosarul lui Kiss, aflat la CA Oradea, este în pragul prescrierii din cauza 

tergiversării. 

Adina Cioflan și Laura Soane sunt judecătoare la Curtea de Apel Oradea. Ele au 

făcut obiectul unui dosar al DNA Oradea, însă cazul a fost clasat. Ulterior, 

judecătoarele au făcut plângere împotriva procurorilor la Secția specială după ce în 

spațiul public au apărut înregistrări în care procurorii vorbeau să le facă 

judecătoarelor dosare penale ca să le liniștească și să bage frica în ele. 

Judecătoarea Cioflan a reușit performanța să achite o contabilă prinsă în flagrant de 

luare de mită într-un dosar al DNA Oradea. 

Judecătoarea Cioflan a achitat și 37 de poliţişti de frontieră, vameşi şi 

transportatori din Satu Mare, anchetaţi de fostul PNA din 2003 şi trimişi în 

judecată de DNA în 2006, pentru luare de mită. Judecătoarea Cioflan a anulat toate 

intercepările făcute de SRI în baza deciziilor CCR din 2016 şi 2017, deşi aceste 

decizii vizează noul cod de procedură penală, iar probatoriul din dosarul poliţiştilor 

a fost administrat în baza vechiului cod. 

Marius Cristian Epure de la Curtea de Apel Constanța este magistratul care l-a 

achitat pe fostul primar Radu Mazăre într-unul dintre dosare, în care acesta fusese 

condamnat inițial la 6 ani şi 6 luni de închisoare cu executare. 

Potrivit info-sud-est.ro, judecătorul Marius Cristian Epure și-a construit o vilă pe 

un teren care apare în dosarul Retrocedărilor. În acest dosar fostul primar Radu 

Mazăre a fost condamnat definitiv la 9 ani de închisoare cu executare. 

Marius Epure este unul dintre șefii de instanțe care s-au opus protestelor 

magistraților împotriva modificării Legilor Justiției, ocazie cu care a intrat în 

conflict cu o bună parte din judecătorii Curții de Apel Constanța. Aceștia au 

criticat atitudinea șefului instanței referitoare la acest subiect. Potrivit jurnaliștilor 

din Constanța, Epure este considerat un apropiat al fostei șefe CSM Lia Savonea. 

Alina Ghica este fost președinte al CSM și actual vicepreședinte al Curții de Apel 

București (CAB). Este cea care a suspendat completurile de 5 judecători de la 

ÎCCJ din 2018 și a anulat o parte din prejudiciul din dosarul Tel Drum. 

https://www.g4media.ro/documente-cum-au-achitat-judecatoarele-de-la-tribunalul-bihor-o-contabila-prinsa-in-flagrant-de-luare-de-mita.html
https://www.g4media.ro/documente-cum-au-achitat-judecatoarele-de-la-tribunalul-bihor-o-contabila-prinsa-in-flagrant-de-luare-de-mita.html
https://www.g4media.ro/inca-o-achitare-dupa-ce-au-fost-anulate-interceptarile-sri-o-retea-de-politisti-de-frontiera-si-transportatori-din-satu-mare-scapa-dupa-13-ani-de-acuzatiile-de-spaga-luata-ca-sa-incalce-conditiile.html
https://www.g4media.ro/inca-o-achitare-dupa-ce-au-fost-anulate-interceptarile-sri-o-retea-de-politisti-de-frontiera-si-transportatori-din-satu-mare-scapa-dupa-13-ani-de-acuzatiile-de-spaga-luata-ca-sa-incalce-conditiile.html
https://www.info-sud-est.ro/un-judecator-care-detine-un-teren-retrocedat-de-radu-mazare-l-a-achitat-definitiv-pe-fostul-primar-pentru-vanzarea-terenurilor-din-mamaia-mazare-luase-6-ani-jumate-in-prima-instanta-marius-epure-seful-curtii-de-apel-constanta-l-a-absolvit-de-vina/
https://www.g4media.ro/surse-tudorel-toader-modifica-legile-justitiei-astfel-incat-judecatoarea-alina-ghica-sa-ajunga-la-inalta-curte-este-magistratul-care-a-anulat-completurile-de-5-judecatori-si-o-parte-din-prejudiciul-d.html
https://www.g4media.ro/surse-tudorel-toader-modifica-legile-justitiei-astfel-incat-judecatoarea-alina-ghica-sa-ajunga-la-inalta-curte-este-magistratul-care-a-anulat-completurile-de-5-judecatori-si-o-parte-din-prejudiciul-d.html
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Vasile Bîcu este judecătorul CAB care a dat jos șeful Armatei chiar în ziua vizitei 

șefului NATO la București. A fost trimis în judecată pentru corupţie, dar a fost 

achitat. A fost coleg cu senatorul corupt, Cătălin Voicu, la Universitatea Bioterra. 

Mariana Hortolomei de la CAB este soția judecătorului, tot de la CAB, Victor 

Hortolomei. În vara lui 2018, judecătorul Victor Hortolomei a suspendat 

regulamentul Inspecției Judiciare și nu s-a mai putut face concurs, situație de care a 

profitat actualul șef al IJ, Lucian Netejoru. 

Adina Ponea este președintele Curții de Apel Craiova. A semnat scrisoarea șefilor 

de instanțe care au condamnat protestele din magistratură împotriva legilor PSD 

ale Justiției. 

Ea este sora lui Ştefan Ponea, fostul şef al IPJ Mehedinţi arestat, însă în final 

achitat în dosarul de corupţie al lui Adrian Duicu, fostul baron local PSD. 

Judecătoarea Ponea a fost preşedinte al Secţiei de contencios administrativ şi fiscal 

a Curţii de Apel Craiova, adică locul unde Duicu a câştigat procesul de 

incompatibilitate cu ANI. Fratele judecătoarei, poliţistul Ştefan Ponea, era acuzat 

tocmai că l-ar fi ajutat pe Duicu să scape de procesul cu ANI şi, în schimb, ar fi 

primit o avansare în funcţie la Bucureşti. 

Judecătorul Adrian Glugă de la Curtea de Apel Craiova a fost șef DIICOT pentru 

o scurtă perioadă în 2006. El a făcut parte din completul care, în iulie 2020, l-a 

condamnat la 2 ani și 9 luni de închisoare cu suspendare pentru tentativă de omor 

pe Eduard Constantinescu, extrădat din SUA, fiul unui interlop din Craiova. 

Care e miza noilor numiri la ÎCCJ. Surse din cadrul Înaltei Curți au explicat 

miza uriașă a acestor promovări: spre exemplu, calea extraordinară de atac în 

dosarul Ferma Băneasa ar putea pica la noii judecători. 

În decembrie anul trecut, Înalta Curte a dat verdictul final în dosarul Ferma 

Băneasa: omul de afaceri Remus Truică a fost condamnat la șapte ani de 

închisoare, israelienii Benyamin Steinmetz și Tal Silberstein au primit câte cinci 

ani de închisoare, iar autoproclamatul prinț Paul al României, trei ani și patru luni. 

Jurnalistul Dan Andronic a fost condamnat la trei ani de închisoare cu suspendare, 

iar avocatul Robert Roșu, 5 ani de detenție efectivă. 

https://www.g4media.ro/cine-e-judecatorul-vasile-bicu-cel-care-a-dat-jos-seful-armatei-in-ziua-vizitei-sefului-nato-la-bucuresti-trimis-in-judecata-pentru-coruptie-dar-achitat-coleg-cu-senatorul-corupt-catalin-voicu-la.html
https://www.g4media.ro/cine-e-judecatorul-vasile-bicu-cel-care-a-dat-jos-seful-armatei-in-ziua-vizitei-sefului-nato-la-bucuresti-trimis-in-judecata-pentru-coruptie-dar-achitat-coleg-cu-senatorul-corupt-catalin-voicu-la.html
https://www.g4media.ro/culisele-luptelor-pentru-ca-inspectia-judiciara-sa-ramana-o-coada-de-topor-in-mana-puterii-impotriva-magistratilor-se-pregateste-prelungirea-mandatelor-lui-netejoru-si-stan.html
https://www.g4media.ro/culisele-luptelor-pentru-ca-inspectia-judiciara-sa-ramana-o-coada-de-topor-in-mana-puterii-impotriva-magistratilor-se-pregateste-prelungirea-mandatelor-lui-netejoru-si-stan.html
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Paul al României a fugit din țară și este dat în urmărire internațională. La fel și 

miliardarul israelian Beny Steinmetz. Aceasta nu l-a împiedicat, ca la începutul 

anului, să se prezinte la procesul de corupție din Geneva, unde a fost condamnat, 

de asemenea, la 5 ani de detenție, în primă instanță. Deși pe numele lui era emis de 

România un mandat internațional de arestare prin Interpol, în mod inexplicabil, 

autoritățile din Elveția nu l-au pus în aplicare. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Încă un EȘEC al noii puteri: Termocentrala de la Iernut NU se mai 

construiește, contractul a fost REZILIAT 

Producătorul de gaze Romgaz a transmis asocierii Duro Felguera - Romelectro 

notificarea de reziliere a contactului de lucrări privind dezvoltarea CTE Iernut, cu 

ciclu combinat cu turbine cu gaze, din cauza neexecutării, în termen, a obligaţiilor 

contractuale de către executant. De altfel, Romgaz anunţa în decembrie 2020 că nu 

prelungeşte termenul solicitat de Duro Felguera şi Romelectro pentru finalizarea 

construcţiei termocentralei de la Iernut. Lucrările pentru construirea termocentralei 

de la Iernut, cu o capacitate de 430 MW, erau oricum în întârziere, iar contractul a 

expirat la 26 decembrie 2020. 

”În conformitate cu prevederile Legii nr. 24/2017 şi art. 234 alin. 1, lit. i) din 

Regulamentul ASF nr. 5/2018, Romgaz informează acţionarii şi investitorii asupra 

faptului că, în urma neexecutării, în termen, de către executant a obligaţiilor 

contractuale, prin Hotărârea nr. 28 din 1 aprilie 2021, Consiliul de Administraţie 

şi-a manifestat acordul pentru rezilierea contractului de lucrări nr. 13384/2016, 

având ca obiect dezvoltarea CTE Iernut, prin construcţia unei centrale 

termoelectrice de 430 MW, cu ciclu combinat cu turbine cu gaze. În consecinţă, în 

data de 2 aprilie 2021, Romgaz a transmis notificarea de reziliere a contactului de 

lucrări nr. 13384/2016, către executant. Notificarea de reziliere va produce efecte, 

în termen de cinci zile, de la primirea notificării, de către executant”, a informat 

compania. 
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La momentul de faţă, Romgaz are în derulare o expertiză tehnică şi economică, 

având ca obiect determinarea stadiului fizic şi valoric de execuţie a contractului, 

precum şi determinarea lucrărilor rămase de executat, pentru finalizarea şi punerea 

în funcţiune a investiţiei. 

”După finalizarea expertizei tehnice si economice, Romgaz va face toate 

demersurile necesare şi utile pentrufinalizarea şi punerea în funcţiune a investiţiei, 

în cel mai scurt timp posibil”, precizează compania. 

În 2013, Romgaz şi-a extins domeniul de activitate prin asimilarea centralei 

termoelectrice de la Iernut, devenind astfel producător şi furnizor de energie 

electrică. 

Termocentrala pe gaze de la Iernut urma să fie finalizată la sfârşitul anului 2019, 

potrivit graficului iniţial. Centrala va avea o capacitate instalată de 430 MW. 

Echipamentele principale şi ingineria de bază urmau să fie furnizate de Duro 

Felguera, iar Romelectro să se ocupe de lucrările de construcţii - montaj, de partea 

de inginerie de detaliu şi livrarea echipamentelor auxiliare. 

Romgaz a preluat termocentrala actuală de la Iernut în 2013 de la producătorul de 

energie termică Elcen pentru stingerea unei datorii de 653 milioane lei. 

Romgaz a realizat în 2020 un profit net preliminat de 1,25miliarde lei, în creştere 

cu peste 15,14%, în timp ce cifra de afaceri preliminată este de 4,07 miliarde lei, în 

scădere cu aproape 20%. Producţia de gaze naturale estimată pentru anul 2020 a 

fost de 4,519 miliarde metri cubi, cu 757,2 milioane mc mai mică decât producţia 

realizată în anul anterior (-14,35%) ca urmare a situaţiei speciale generate de 

pandemia COVID-19 în economia românească. 

Romgaz are 6.200 de angajaţi şi o capitalizare de 12,79 miliarde lei. 

Compania de stat şi-a planificat investiţii de 15,69 miliarde lei până în 2025, cea 

mai mare parte în parteneriate privind proiecte offshore în Marea Neagră. Din 

această sumă, în producţia de energie electrică compania vrea să investească 3,66 

miliarde lei, în centralele electrice de la Iernut şi Mintia, dar şi în surse 

regenerabile de energie. 
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Romgaz este cel mai mare producător şi principal furnizor de gaze naturale din 

România. Compania este admisă la tranzacţionare pe piaţa Bursei de Valori din 

Bucureşti (BVB) şi a Bursei din Londra (LSE). Acţionar principal este statul 

român cu o participaţie de 70%. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Programul Rabla pentru electrocasnice începe la finalul lunii aprilie 

Aruncăm rapid la gunoi electrocasnicele din casă atunci când nu mai funcţionează, 

fără să ne dăm seama cât rău facem mediului. Specialiştii atrag atenţia că este o 

problemă serioasă la nivel global. Sunt însă şi soluţii: reciclarea selectivă sau, în 

unele cazuri, programul Rabla pentru electrocasnice. 

Fie că le aruncăm la gunoi sau le păstram, aparatele electronice și electrocasnice 

defecte afectează, în timp, mediul în care trăim. Specialiștii avertizează că, în lume, 

aproape 7 milioane și jumătate de tone de aparate electrice vechi ajung la gunoi. 

Chiar dacă le-am cumpărat de puțin timp din magazin, electronicele mici din baie 

și electrocasnicele de bucătărie- prăjitor de pâine, fier de călcat, uscător de păr - au 

în general cicluri de viață scurte și nu sunt reparate, așa că atunci când sunt 

aruncate din comoditate, de multe ori ajung în coșul de gunoi menajer. 

Dacă vrem să înlocuim electrocasnicele mari cu altele mai performate, programul 

Rabla e o soluție. 

Programul începe la finalul lunii. 

O soluție pentru electronice și electrocasnice este reciclarea selectivă. Le putem 

preda în cele peste 900 de centre de colectare din țară sau le ducem în magazinele 

care vând astfel de produse. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Premierul Cîțu anunță că nouă companii românești și două institute s-au 

înscris pentru a fi evaluate de Uniunea Europeană, în vederea producerii de 

vaccinuri anti-Covid. 

 

Premierul României anunță printr-o postare pe Facebook că cele 11 

entități participă în procesele de selecţie în vederea implementării a 4 faze 

strategice: producţie de vaccin, îmbuteliere, finisare, distribuire şi consumabile. 

Florin Cîțu precizează că sunt înscrise în program pentru a contribui la “producția 

nanoparticulelor lipidice solide, folosite în vaccinurile ARNm – Pfizer- BioNtech 

și Moderna ca vehicul de livrare”. 
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“Stăm, de departe, cel mai bine din Europa de Est: Bulgaria este prezentă doar cu 

3 companii, Ungaria cu 3 și Slovenia cu 1. Acest lucru confirmă că suntem în 

proces de selecție pentru partea de producție. Una dintre companii va fi evaluată 

de grupul operativ al Comisiei Europene pentru etapa de dezvoltare a vaccinurilor 

împotriva COVID-19″, menționează premierul. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Consultări Aurescu - Sfadi: A fost semnat Tratatul între România şi 

Iordania privind extrădarea 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, a avut duminică, la Amman, 

consultări cu omologul iordanian Ayman Safadi, în cadrul vizitei oficiale pe care o 

efectuează în Regatul Haşemit al Iordaniei, temele centrale ale convorbirilor fiind 

stadiul şi perspectivele de dezvoltare a relaţiilor bilaterale, precum şi evaluarea 

posibilităţilor de aprofundare a cooperării la nivel internaţional, inclusiv din 

perspectiva relaţiei UE-Iordania şi NATO-Iordania. 

 

Conform unui comunicat al MAE român transmis AGERPRES, cu ocazia 

întrevederii, cei doi miniştri au semnat Tratatul între România şi Iordania privind 

extrădarea, precum şi Memorandumul de Înţelegere privind cooperarea între 

Ministerul Justiţiei din România şi Ministerul Justiţiei din Regatul Haşemit al 

Iordaniei. 

 

De asemenea, a fost semnat, în prezenţa celor doi miniştri, de către secretarul de 

stat în MAI Raed Arafat şi omologul său iordanian, Acordul între Guvernul 

României şi Guvernul Regatului Haşemit al Iordaniei privind cooperarea în 

domeniul prevenirii, limitării şi înlăturării efectelor dezastrelor, a informat 

duminică un comunicat al MAE. 

 

În plan bilateral, cei doi şefi ai diplomaţiilor română şi iordaniană au reconfirmat 

relaţiile excelente dintre România şi Regatul Haşemit al Iordaniei şi au exprimat 

interesul avansării dialogului politico-diplomatic bilateral, discutând modalităţi de 

consolidare şi extindere a cooperării româno-iordaniene în diverse domenii de 

interes comun. 
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Ministrul Bogdan Aurescu a transmis felicitările României pentru aniversarea în 

acest an a centenarului existenţei statului iordanian şi a subliniat că stabilitatea şi 

securitatea Regatului Haşemit sunt esenţiale pentru Orientul Mijlociu. 

 

Cei doi miniştri au evidenţiat astfel potenţialul de dezvoltare şi aprofundare a 

colaborării bilaterale în sectoare precum agricultura, construcţiile, energia, 

apărarea, sectorul IT şi au abordat modalităţile de creştere a volumului 

schimburilor economice şi a investiţiilor, relatează comunicatul MAE. 

 

Ministrul Bogdan Aurescu a arătat că Regatul Haşemit reprezintă o piaţă de 

desfacere strategică a României în Orientul Mijlociu şi a apreciat valoarea în 

creştere a schimburilor comerciale din 2020, care - în ciuda contextului pandemic - 

au însumat circa 300 de milioane de dolari, cu aproximativ 16% mai mult faţă de 

anul precedent, şi a exprimat dezideratul de a fi continuat trendul crescător. 

 

Şeful diplomaţiei române a pledat în acest context pentru încurajarea comunităţilor 

de afaceri din cele două ţări pentru a intensifica relaţiile, inclusiv prin organizarea 

unei noi ediţii a Forumului de Afaceri bilateral, exprimând speranţa ca în curând să 

fie reoperaţionalizată Comisia Economică Mixtă, iar activităţile Consiliului de 

Afaceri România-Iordania să fie reluate, menţionează sursa citată. 

 

Ministrul Aurescu a apreciat şi parteneriatul strâns dintre România şi Regatul 

Haşemit al Iordaniei în domeniul educaţiei, care joacă un rol important în 

consolidarea legăturilor dintre cele două ţări. Cu peste 13.000 de absolvenţi 

iordanieni ai universităţilor din România, ministrul Aurescu şi-a exprimat 

satisfacţia pentru faptul că mulţi dintre aceştia ocupă în prezent poziţii de 

conducere în administraţia publică iordaniană, fiind o dovadă a valorii cooperării 

în domeniul universitar. 

 

Totodată, ministrul Bogdan Aurescu a reiterat deschiderea ţării noastre de a sprijini 

în continuare Regatul Haşemit al Iordaniei pentru dezvoltarea parteneriatului cu 

Uniunea Europeană, România fiind un susţinător constant al Regatului Haşemit în 

cadrul UE.  
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În acest sens, a subliniat oportunităţile oferite de recenta Comunicare comună a 

Comisiei Europene şi a Înaltului Reprezentant al UE pentru Afaceri Externe şi 

Politică de Securitate privind Noua Agendă pentru Mediterana şi a precizat că 

România este pregătită să sprijine Regatul Haşemit al Iordaniei în stabilirea 

priorităţilor şi dezvoltarea de proiecte comune. 

 

Dialogul privind agenda internaţională a permis demnitarilor român şi iordanian să 

realizeze un schimb de opinii cu privire la evoluţiile regionale recente, cu accent pe 

Procesul de Pace în Orientul Mijlociu, situaţia din Irak şi situaţia din Siria, potrivit 

MAE. 

 

În ceea ce priveşte Procesul de Pace în Orientul Mijlociu, ministrul Aurescu a 

reiterat poziţia tradiţională a României pentru soluţia celor două state, Israel şi 

Palestina, care să coexiste în pace şi securitate, şi a subliniat necesitatea dialogului 

direct între părţi şi a intensificării eforturilor pentru măsuri concrete de creştere a 

încrederii între părţi. Totodată, şeful diplomaţiei române a exprimat apreciere 

pentru rolul jucat de Regatul Haşemit în acest dosar şi a exprimat susţinerea pentru 

orice iniţiativă şi evoluţie pozitivă în direcţia deblocării Procesului de Pace, 

evidenţiază comunicatul MAE. 

 

În contextul discuţiilor axate pe situaţia din Siria, ministrul Bogdan Aurescu a 

punctat necesitatea intensificării demersurilor pentru o soluţionare pe cale politică 

a crizei din Siria şi a pledat pentru un rol crescut al comunităţii internaţionale 

pentru impulsionarea negocierilor pe acest dosar. În acest sens, a transmis 

apreciere pentru eforturile Iordaniei de a sprijini refugiaţii sirieni. Totodată, a 

amintit principalele mesaje transmise prin intervenţia susţinută, la 30 martie 2021, 

în cadrul sesiunii ministeriale a celei de-a cincea Conferinţe privind sprijinirea 

viitorului Siriei şi al regiunii. Astfel, a asigurat că România va continua să 

contribuie la ameliorarea gravei situaţii umanitare din Siria şi a pus accent pe 

atenţia acordată dezvoltării şi rezilienţei statelor din regiune care găzduiesc un 

număr important de refugiaţi, inclusiv Iordania. 
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Ministrul Bogdan Aurescu a adresat omologului iordanian invitaţia de e efectua o 

nouă vizită în România, invitaţie acceptată cu plăcere de către acesta, mai 

menţionează comunicatul transmis de către Ministerul Afacerilor Externe.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Mircea Geoană: Fără NATO, România nu intra probabil nici în UE/ 

Niciodată nu am avut parte de garanții de securitate atât de ferme și 

neechivoce 

Secretarul general adjunct al Organizației Tratatului Atlanticului de Nord (NATO), 

Mircea Geoană, a declarat duminică, la împlinirea a 17 ani de când România a 

devenit membru al Alianței a declarat că fără NATO, probabil România nu intra 

nici în Uniunea Europeană. 

 ”Niciodată în istoria României nu am avut parte de garanții de securitate atât 

de ferme și de neechivoce. Niciodată în istoria țării noastre nu am avut parte 

de o alianță cu 30 de națiuni care împărtășesc aceleași valori și promisiunea 

solemnă de a apăra și a sări în ajutorul fiecăruia dintre noi”, a transmis 

Mircea Geoană printr-un videoclip publicat duminică. 

Secretarul general adjunct al NATO a mai transmis mulțumiri militarilor și 

politicienilor de la momentul aderării României la NATO pentru ”consensul 

politic” în jurul proiectului transatlantic: 

 ”Când mă gândesc la viitor vreau să mulțumesc în primul rând militarilor 

noștri, liderilor români care au asigurat consens politic în jurul acestui 

proiect indiferent de culoarea politică de la București și să vă spun că și 

pentru viitor, pentru NATO 2030, pentru următoarele decenii, suntem aici să 

asigurăm condițiile pentru ca România să rămână o țară liberă, o țară 

suverană, o țară democratică, o țară mai prosperă, o țară care într-adevăr să 

se bucure plenar de întreg potențialul acestei națiuni pe care o iubim și o 

respectăm atât de mult”, a mai spus Geoană în videoclipul aniversar. 

(Sursa: G4Media.ro) 
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 Protestele și criza atrag atenția asupra NEET, tineri fără job și fără școală. 

Ce sunt și ce fac 

Protestele de săptămâna aceasta au adus în atenție o categorie statistică de tineri. 

Este vorba despre așa-numita clasă NEET. NEET este un acronim apărut în anii 

80, în Marea Britanie, și înseamnă tineri cu vârsta cuprinsă între 15 și 24 de ani 

care nu lucrează și nu sunt incluși în niciun program educațional, nici în școală, 

nici într-o altă formă de pregătire profesională. 

Unii analiștii români au remarcat că o parte din tinerii aflați la proteste sunt NEET. 

Desigur, nu există informații clare despre câți dintre manifestanți sunt din categoria 

NEET, dar presupunerea este plauzibilă. 

Care este problema NEET? Tema tinerilor fără job și fără școală a atras atenția 

instituțiilor internaționale după criza economică din 2008. O parte din statele lumii 

au descoperit categoria de tineri NEET, au început să analizeze situația din punct 

de vedere numeric și să caute cauzele care au dus la accentuarea fenomenului. 

Astfel, o analiză a Organizației pentru Cooperare și Dezvoltare Economică 

(OECD) arată că după criza economică din anul 2008 statele europene cu cel mai 

mare număr de NEET erau Grecia, Italia și Spania, state în care recesiunea s-a 

simțit puternic. 

La nivel european, după depășirea crizei economice, situația tinerilor fără loc de 

muncă și care nu se află în nicio formă educațională s-a schimbat. România a urcat, 

din păcate, într-un clasament al statelor cu cei mai mulți NEET. De exemplu, 

România se află pe locul trei într-un clasament al tinerilor aflați în risc de sărăcie, 

cu un procentaj de 35%. La nivel mondial, Turcia, Chile sau Mexic sunt state 

afectate de acest fenomen. 

Toate studiile arată că o cauză a fenomenului NEET este nivelul redus de 

școlarizare. Este o concluzie de bun simț economic, dar, din păcate, România are o 

rată înaltă a abandonului școlar, ceea ce înseamnă că are și o sursă generoasă de 

tineri care se pot afla în afara pieței muncii și a sistemului educațional. 

Ca o consecință, pentru tinerii NEET riscul de sărăcie și cel de excluziune socială 

sunt mult mai mari decât în cazul celor cu educație terțiară, adică studii 

universitare. Dar, chiar și absolvenții de universități au șanse diferite de angajare. 
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De exemplu, în Islanda, Elveția sau Olanda mai mult de jumătate din studenți își 

găsesc un loc de muncă, în timp ce în Grecia, Ungaria sau Italia doar unul din 20 

de absolvenți se angajează. 

Problema este că mulți NEET nici nu caută de lucru. De fapt, problema tinerilor 

fără loc de muncă și fără să fie incluși într-o instituție de învățământ sau de 

pregătire profesională este una structurală. Ea există de mai multe decenii pe plan 

mondial, dar la fiecare criză se acutizează. 

Dincolo de tema socială, problema NEET este și una economică. Un studiu OECD 

arată că un procentaj crescut al NEET duce și la pierderi economice manifestate, pe 

de o parte, prin plățile sociale efectuate de stat și, pe de altă parte, prin faptul că 

există un potențial productiv care nu este atins. Analiza arată că statele cu mulți 

NEET, precum Turcia sau Grecia, au pierderi de 3,4% din PIB și respectiv 2% din 

PIB. Norvegia, Suedia sau Danemarca, statele cu cele mai mici rate ale NEET, au 

și cele mai reduse pierderi în economie din această cauză, sub 0,5% din PIB. 

Studiile arată că NEET sunt o categorie eterogenă. Unii tineri caută un loc de 

muncă pentru că au abandonat școala, în timp ce unele femei au deja obligații de 

îngrijire a membrilor familiei. 

Analizele arată că tinerii fără job și fără școală au un nivel mai redus de încredere 

decât ceilalți cetățeni și sunt puțin interesați de politică. Posibile soluții? Unele 

state oferă subvenții pentru a-i pregăti profesional pe tineri, altele oferă credite 

fiscale. De asemenea, există salarii speciale pentru ucenici, mai mici decât cele pe 

economie. Statele luptă pentru reducerea NEET. Crizele anulează, însă, o bună 

parte din eforturile statelor. 

(Sursa: G4Media.ro) 

 

 Kosovo și-a ales președinte o femeie. Jurista de 38 de ani este simbolul 

generației post-gherilă 

Jurista Vjosa Osmani a fost aleasă duminică de către deputaţi preşedintele Kosovo, 

consacrând astfel instalarea la putere a unei noi generaţii, hotărâte să pună capăt 

corupţiei, informează AFP. 
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Vjosa Osmani, 38 de ani, cea mai populară personalitate politică din Kosovo, a 

obţinut 71 de voturi din partea celor 82 de deputaţi prezenţi, mai mult decât 

cvorumul necesar, potrivit numărătorii oficiale. 

Parlamentul kosovar s-a reunit iniţial sâmbătă seară pentru a se pronunţa asupra 

candidaturii lui Vjosa Osmani, dar parlamentari ai opoziţiei şi minorităţii sârbe au 

boicotat sesiunea, iar cvorumul necesar de 80 de deputaţi din totalul de 120 pentru 

validarea alegerilor nu a fost îndeplinit. 

Vjosa Osmani este aliata noului prim-ministru reformist al Kosovo, Albin Kurti. 

Mişcarea de stânga Vetevendosje (VV, Autodeterminare) a lui Kurti a câştigat 

detaşat alegerile legislative din februarie, cu peste 50% din voturi. 

Recentele alegeri au confirmat prăbuşirea vechii gărzi a foştilor comandanţi 

separatişti din războiul împotriva forţelor sârbe (1998-99), care au dominat viaţa 

politică mai bine de un deceniu. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 


